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KABINET MINISTRA    

 

Poštovani, 

 

Ovim putem Vam se obraćamo kako bismo ukazali na problem finansiranja javnog informisanja na 

lokalnom nivou i postojanju jako razuđene i neujednačene prakse prilikom dodele sredstava 

medijima iz javnih fondova. 

U prilogu se nalazi zahtev koji je ANEM uputio čelnicima lokalne samouprave u Požarevcu, a 

povodom ponovljenog raspisivanja Javne nabavke za usluge javnog informisanja, koji je u potpunosti 

u suprotnosti sa temeljnim pravilima Strategija razvoja sistema javnog informisanja u Republici Srbiji 

do 2016. godine, koja predviđaju projektno sufinansiranje programskih sadržaja koji ostvaruju javni 

interes u oblasti javnog informisanja. 

Posebno ukazujemo na problem neujednačene prakse u raspodeli sredstava iz javnih fondova 

lokalnim medijima za potrebe ostvarivanja javnog interesa u informisanju na lokalnom nivou. Na 

jednoj strani postoje pozitivni primeri, poput javnih konkursa koji su raspisani u Vranju i Subotici, i to  

na način da je precizirano koji programski sadržaji treba da se proizvode da bi se ostvario javni interes 

na lokalu, da su predviđene nezavisne komisije, i obezbeđen zadovoljavajući stepen transparentnosti 

celokupnog postupka. Sa druge strane, veći broj lokalnih samouprava uporno zloupotrebljava institut 

javne nabavke da bi se izigrala Medijska strategija, i omogućio odliv sredstava koja bi trebalo da služe 

ostvarivanju javnog interesa u oblasti javnog informisanja, te stvorio paralelni sistem u kojem se opet 

favorizuju mediji koji su po volji vlasti i kreira mehanizam tzv. „meke cenzure“, na šta upozorava i 

Evropska unija. 



U tom smislu, Vas pozivamo da, u skladu sa Vašom nadležnošću, preduzmete neophodne korake u 

ustanovljavanju jedinstvene prakse prilikom dodele sredstava iz javnih fondova, bez obzira o kom se 

nivou vlasti radi,  na temeljima Medijske strategije, uz apel da se rad na Zakonu o javnom 

informisanju što pre privede kraju, kako bi se ustanovio i pravni mehanizam koji bi sprečio ovakve 

zloupotrebe. 

 

Za ANEM, 

 

___________________ 

Milorad Tadić, predsednik  

 


